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JÄRVA VALLAVOLIKOGU 

 
 
 
ISTUNGI PROTOKOLL 
 
Imavere         1. detsember 2017 nr 4 
 
Algus kell 14.00, lõpp kell 16.12 
 
Osalesid volikogu liikmed (18): Jüri Ellram, Arvo Imsi, Teet Kallakmaa, Ahti Karon, Kalju 
Kertsmik, Rünno Lass, Elmar Luha, Arvi Luuk, Külvar Mand, Eve Okas, Himot Põldver, Arto 
Saar, Mati Seire, Priit Seire, Riho Sepp, Toomas Tammik, Lea Traks, Ester Valdvee (lisa 1 – 
allkirjastatud registreerimisleht). 
 
Kohal olid vallavanem Rait Pihelgas, abivallavanemad Andres Teppan ja Tiina Oraste, 
vallavalitsuse liikmed Uku Talvik, Valdur Permanson, vallasekretärid: Jaanika Aava, Aere Pallo, 
Urve Reinmets. 
 
Juhatasid volikogu esimees Jüri Ellram 
Protokollis Koeru vallasekretär Jaanika Aava 
 
Jüri Ellram kandis ette päevakorraprojekti ja tegi ettepaneku päevakord kinnitada. 
 
Arto Saar palus informatsioonide all käsitleda vabamikorfoni vormis sõnavõtte. 
Ester Valdvee viitas kolmanda päevakorrapunkti pealkirjale, et see ei ühildu eelnõu pealkirjaga. 
 
Hääletati: 18 poolt, kinnitati alljärgnev päevakord: 
1. Ametiasutuste tegevuse ümberkorraldamine 
Ettekandja: Rait Pihelgas, vallavanem 

2. Järva Vallavalitsuse (ametiasutus) struktuuri, teenistuskohtade koosseisu ning teenistujate 
haridusele, töökogemusele, teadmistele ja oskustele esitatavate nõuete kehtestamine 
Ettekandjad: Rait Pihelgas, vallavanem; Eve Okas, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 

3. Järva Vallavalitsuse kui ametiasutuse põhimäärus 
Ettekandja: Rait Pihelgas, vallavanem 

4. Järva Vallavalitsuse palgajuhend 
Ettekandja: Rait Pihelgas, vallavanem; Eve Okas, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 

5. Hajaasustusprogrammi projekti aruande heakskiitmine ja toetuse maksmine 
5.1. projekt „Mardi talu kogumiskaev“; 
5.2. projekt „Tõnise tallu kanalisatsioonisüsteemi rajamine“; 
5.3. projekt „Tõnise tallu veesüsteemi rajamine“. 
Ettekandjad: Valdur Permanson, vallavalitsuse liige; Mariliis Pajula keskkonnaspetsialist 

6. Hajaasustuse programmi projekti lõpptähtaja ja aruande esitamise lõpptähtaja pikendamine 
Ettekandja: Mariliis Pajula, keskkonnaspetsialist 

7. Informatsioonid 
- ELL ja EMOL kiri „Ettepanek omavalitsuste üleriigilise ühistegevusega ühinemiseks“ 
 
Päevakorrapunkt 1 
Rait Pihelgas selgitas ametiasutuste ümberkorraldamise vajadust. 
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Elmar Luha tegi ettepaneku muuta otsuse eelnõu punktis 2 sõnastus lause lõpus „31. detsembril 
2017“ välja jättes sõna „arvates“. 
Elmar Luha ettepanekut arvestati ja Jüri Ellram kandis ette eelnõu ametiasutuste tegevuse 
ümberkorraldamise kohta ja palus eelnõu osas hääletada. 
Hääletati: 18 poolt 
Võeti vastu otsus nr 18 „Ametiasutuste tegevuse ümberkorraldamine“ (lisatud protokollile). 

Päevakorrapunkt 2 
Rait Pihelgas selgitas vallavalitsuse struktuuri, teenistuskohtade koosseisu. Selgitas 
piirkonnajuhtide töö sisu. 
Arto Saar palus selgitust sisekontrolli ametikoha loomise kohta. Elmar Luha palus selgitust 
raamatupidajate ametikohtade kohta, et need võiksid olla töölepingulised. Ester Valdvee soovis, et 
struktuuris oleksid kirjeldatud üksuste ja osakondade tegevused, samuti viitas ta ametikohtade 
nõuetes puuduvale haridusnõudele finantsosakonna juhi osas, leidis, et kajastatud võiks olla 
eelnõust tulenev eelarveline arvestus ja viitas riigihangete spetsialisti puudumisele. Himot Põldver 
pidas hõivatavate raamatupidajate arvu suureks. 
 
Rait Pihelgas selgitas, et hetkel koosseisus sisekontrolli kohta ei ole ning vajadusel see lisatakse, ta 
tõdes, et hiljem võib vajadusel kaaluda teenistujate teenistusülesannete täitmiseks vajalikud 
miinimumnõuded haridusele, töökogemusele, teadmistele ja oskustele uuesti üle vaadata. Hetkel 
on nõuete koostamisel arvestatud asjaolu, et olemasolevast personalist saaks ühinenud vallas 
rakendada võimalikult palju kogemustega spetsialiste. 
 
Eve Okas selgitas, et eelarve- ja majanduskomisjon arutas eelnõud, tehti mõned ettepanekud 
komisjoni koosolekul ja neid oli käesolevas eelnõus arvestatud. 
 
Jüri Ellram kandis ette eelnõu ja palus volikogu liikmetel eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 16 poolt, 2 erapooletut 
Võeti vastu otsus nr 19 „Järva Vallavalitsuse struktuuri, teenistuskohtade koosseisu ning 
teenistuja haridusele, töökogemusele, teadmistele ja oskustele esitatavate nõuete 
kehtestamine“ (lisatud protokollile). 

Päevakorrapunkt 3 
Rait Pihelgas selgitas Järva Vallavalitsuse põhimääruse eelnõu sisu. 
 
Elmar Luha kandis ette muudatusettepanekud ja esitas need kirjalikult (lisa 2). 
Ester Valdvee kandis ette muudatusettepanekud ja esitas need kirjalikult (lisa 3). 
 
Ahti Karon tegi ettepaneku jätta esitatud muudatusettepanekud arvestamata. 
 
Jüri Ellram tegi ettepaneku 10-minutiliseks vaheajaks. 
Jüri Ellram kandis ette muudatusettepanekud ja esitas need kirjalikult (lisa 4). 
 
Toimus hääletus Elmar Luha muudatusettepanekute osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu. 
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Toimus hääletus Ester Valdvee esimese muudatusettepaneku osas. Hääletati: 18 poolt.  
Ettepanek võeti arvesse. 
Toimus hääletus Ester Valdvee teise muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
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Toimus hääletus Ester Valdvee kolmanda muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Toimus hääletus Jüri Ellrami muudatusettepaneku osas. Hääletati: 18 poolt. 
Ettepanek võeti arvesse. 
 
Jüri Ellram kandis ette eelnõu sisu ja pani hääletusele eelnõu „Järva Vallavalitsuse põhimäärus“ ja 
palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 12 poolt, 6 vastu. 
Anti määrus nr 1 „Järva Vallavalitsuse põhimäärus“ (lisatud protokollile). 
 
Päevakorrapunkt 4 
Rait Pihelgas selgitas palgajuhendi eelnõu sisu. 
 
Elmar Luha kandis ette kaks muudatusettepanekut ja esitas need kirjalikult (lisa 5). 
Ester Valdvee kandis ette neli muudatusettepanekut koos põhjendustega ja esitas need kirjalikult 
(lisa 6). 
 
Eve Okas andis teada, et eelarve- ja majanduskomisjon arutas käesolevat eelnõud ja 
muudatusettepanekuid eelnõusse ei tehtud. 
 
Toimus hääletus Elmar Luha esimese muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu. 
Ettepanekuid ei arvestatud. 
Teise muudatusettepaneku võttis Elmar Luha tagasi.  
 
Toimus hääletus Ester Valdvee esimese muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Toimus hääletus Ester Valdvee teise muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Toimus hääletus Ester Valdvee kolmanda muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Toimus hääletus Ester Valdvee neljanda muudatusettepaneku osas. Hääletati: 6 poolt, 12 vastu.  
Ettepanekuid ei arvestatud. 
 
Jüri Ellram kandis ette eelnõu sisu ja pani hääletusele eelnõu „Järva Vallavalitsuse palgajuhend“ ja 
palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 12 poolt, 6 vastu. 
Anti määrus nr 2 „Järva Vallavalitsuse palgajuhend“ (lisatud protokollile). 
 
Istungilt lahkusid vallavolikogu liikmed Arvi Luuk ja Mati Seire (kell15.42) 

 
Päevakorrapunkt 5 
Valdur Permanson kandis ette hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmise ja toetuse 
maksmise otsuse eelnõu. Tegi ettepaneku kiita heaks Aigar Gornovi poolt esitatud projekti aruanne 
ja maksta välja toetus. 
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Jüri Ellram kandis ette eelnõu otsustava osa ja palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 16 poolt. 
Võeti vastu otsuses nr 20 „Hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmine ja 
toetuse maksmine“ (lisatud protokollile). 
 
Mariliis Pajula kandis ette hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmise ja toetuse 
maksmise otsuse eelnõu. Tegi ettepaneku kiita heaks Gerly Algpeusi poolt esitatud projekti 
aruanne ja maksta välja toetus kanalisatsioonisüsteemi rajamise kulude katteks. 
 
Jüri Ellram kandis ette eelnõu otsustava osa ja palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 16 poolt. 
Võeti vastu otsuses nr 21 „Hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmine ja 
toetuse maksmine“ (lisatud protokollile). 
 
Mariliis Pajula kandis ette hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmise ja toetuse 
maksmise otsuse eelnõu. Tegi ettepaneku kiita heaks Gerly Algpeusi poolt esitatud projekti 
aruanne ja maksta välja toetus veesüsteemi rajamise kulude katteks. 
 
Jüri Ellram kandis ette eelnõu otsustava osa ja palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 16 poolt. 
Võeti vastu otsuses nr 22 „Hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmine ja 
toetuse maksmine“ (lisatud protokollile). 
 
Päevakorrapunkt 6 
Mariliis Pajula kandis ette hajaasustuse programmi projekti lõpptähtaja ja aruande esitamise 
lõpptähtaja pikendamise otsuse eelnõu. Tegi ettepaneku pikendada projekti „Lillemetsa tallu 
biopuhasti rajamine“ kestust 30. septembrini 2018 ja aruande esitamise tähtaega 27. oktoobrini 
2018. Lisas, et tööde teostajaga ei saadud kontakti, see oli taotlejast mitteolenev põhjus. Tööde 
teostamisega ei ole veel alustatud. 
 
Jüri Ellram palus eelnõu osas hääletada. 
 
Hääletati: 16 poolt. 
Võeti vastu otsuses nr 23 „Hajaasustuse programmi projekti aruande heakskiitmine ja 
toetuse maksmine“ (lisatud protokollile). 
 
Päevakorrapunkt 7 
Jüri Ellram andis teada, et Eesti Linnade Liit ja Eesti Maaomavalitsuste Liit tegi ettepaneku 
omavalitsustele üleriigilise ühistegevusega ühinemiseks. Palutakse volikogu tegevust planeerides 
kavandada volikogu istungi päevakorda Eesti Linnade (ja Valdade) Liiduga ühinemise küsimuse 
otsustamine. 
Volikogu liikmed olid seisukohal, et eelnimetatud organisatsioonide esindaja(d) kutsutakse 
tulevikus vallavolikogu istungile teemat lähemalt tutvustama. 
 
Arto Saar tegi ettepanekud: 
- volikogu istungi alguses võiks olla volikogu liikmetele vabad sõnavõtud; 
- istungi protokollid saadetakse enne allkirjastamist kõikidele volikogu liikmetele ülevaatamiseks; 
- E-riigi Akadeemia eestvedajaid võiks kutsuda volikogusse nende tegevusi tutvustama; 
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- istungid salvestada. 
 
Külvar Mand tegi ettepaneku, et vabad sõnavõtud peaksid olema istungi lõpus informatsioonide all 
ja need registreeritakse enne päevakorra kinnitamist. 
 
Ester Valdvee tegi ettepaneku võtta päevakorda esindajate määramine MTÜ Järva Arengu 
Partnerite ja MTÜ Lõuna-Järvamaa Koostöökogu juhatustesse. 
 
Jüri Ellram andis teada: 

- Imavere jääb MTÜ Lõuna-Järvamaa Koostöökogu liikmeks kuni taotlusvooru lõpuni; 
- volikogu komisjonid toimuvad piirkondade keskustes ja koosolekud protokollitakse 

piirkonna sekretäride poolt; 
- järgmine istung toimub 21. detsembril 2017 algusega kell 14.00 Koerus Aruküla mõisas. 

 
 
 
 
Jüri Ellram     
Vallavolikogu esimees       Jaanika Aava 
          Protokollija 


